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Onderwerp:   Voordracht financiële stukken recreatieschappen voor zienswijzen

Advies commissie NLG:

De Voordracht financiële stukken recreatieschappen voor zienswijzen als hamerstuk wordt doorgeleid 
naar PS van 28 juni 2021

Uittreksel van het concept-verslag NLG 07-06-2021: 

9.b Financiële stukken recreatieschappen voor zienswijzen

De voorzitter geeft het woord aan de Statenleden voor hun inbreng in eerste termijn.

Eerste termijn

Mevrouw Dekker (CDA) bedankt voor de beantwoording van de technische vragen over onder meer de 
aanzienlijke kostenstijging in takenveld 0.4 Overhead, bij meerdere recreatieschappen. De CDA-fractie gaat 
ervan uit dat het niet structureel wordt. Het meeste had te maken met de veranderingen rondom corona. 
Een belangrijk punt voor het CDA is de ontwikkelingsruimte voor de recreatieschappen in de toekomst. Bij 
Amstelland wordt horecaontwikkeling voorzien in het Toekomstplan Gaasperplas. Die mogelijkheden zijn 
inmiddels beperkter geworden door het vaststellen van de Provinciale Omgevingsverordening. Het 
Gaasperplasgebied is benoemd tot Bijzonder Provinciaal Landschap (BPL). Dat zet de ontwikkelingen in het 
Toekomstplan op slot. In de beantwoording van een technische vraag wordt gesteld dat er nu nog geen 
concrete cases zijn waardoor nog niet blijkt dat het BPL-regime als belemmerend wordt ervaren. Het CDA 
vindt het zorgelijk dat de recreatieschappen in de nabije toekomst wel belemmeringen zullen ondervinden. 
De fractie gaat ervan uit dat de recreatieschappen gebruikmaken van de mogelijkheid om tot 18 juni hun 
zienswijze op de Omgevingsverordening in te dienen.

De heer Zoon (PvdD) focust op het Twiske. In Twiske zijn festivals georganiseerd zonder de juiste 
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vergunning. Je zou verwachten dat een recreatieschap pas een evenement toestaat als alle vergunningen op 
orde zijn. Daarnaast blijkt dat ook zonder evenementen een positief resultaat kan worden geboekt. Het is 
opvallend dat de gebiedspromotie aanzienlijk is. Het Twiske heeft bijna twee ton per jaar en Amstelland 
bijna een ton per jaar voor de doelgroep die de eigen inwoners omvat. Dat is opvallend.

Mevrouw De Groot (SP) bespreekt alle recreatieschappen, waarin Provincie Noord-Holland participeert, 
gezien de resterende beperkte spreektijd tezamen. Over het algemeen groeit het aantal bezoekers van alle 
recreatieschappen. De natuur ingaan was een van de weinige mogelijkheden voor de thuiswerkende Noord-
Hollander om te recreëren. Het is goed dat er recreatieschappen zijn voor de recreërende mens, maar 
minder goed voor de natuurwaarden, die zich in de recreatieschappen bevinden. De stijging van overlast, 
vervuiling en vernieling is de keerzijde. Het vaker opruimen van afval, het meer optreden van de 
boswachters en de frequentere communicatie hebben geleid tot een stijging van de uitgaven. In elk geval 
fijn dat er opgeruimd en gehandhaafd wordt. Moeten we naar nog meer leisure in de vorm van horeca, 
klimparken, mountainbikeparcoursen, waterskibanen en festivals in de natuurlijke omgeving rond de 
steden? De festivals in de recreatieschappen en vooral in het Twiske, een Natura2000-gebied, blijken voor 
de financiële instandhouding van de recreatieschappen niet nodig te zijn. De jaarrekening van Twiske laat 
zonder de festivals ook nog een positief resultaat zien. In de gebieden Spaarnwoude en Groengebied 
Amstelland zorgt het niet doorgaan van grote evenementen voor minder inkomsten. De toenemende 
recreatiedruk is daar ook groot. De derving aan festivalinkomsten zou door de gemeenten en provincie 
betaald moeten gaan worden. Hoeveel zou de bijdrage van de provincie hiervoor moeten stijgen? Is het juist 
dat de documenten omtrent recreatieschappen in meerdere kleinere gemeenten niet besproken werden? Het 
Rijk van Rorik is totaal mislukt. Mevrouw De Groot wenst dat daar meer wordt gehandhaafd om de mensen 
daar te bewegen om de boel op te ruimen.

De heer Van Tiggelen (PVV) leest over een stabiele financiële positie. Er is geen extra bijdrage nodig van de 
deelnemers. Dat is natuurlijk prima. De PVV kan instemmen met het voorliggende besluit, uiteraard met 
uitzondering van de in de begroting gedane voorstellen inzake de energietransitie. Die gaat namelijk 
mislukken, omdat het fysiek onmogelijk is.

Mevrouw Jellema (PvdA) heeft een vraag over de actuele ontwikkelingen van de recreatieschappen en in het 
bijzonder Spaarnwoude. Het gaat over de Regionale Energietransitie, met zoekgebieden voor wind en zon. 
Gaat dat echt in het recreatiegebied Spaarnwoude plaatsvinden? Er is immers net geconstateerd dat er meer 
behoefte is aan recreatiegebieden voor het toenemend aantal mensen. 

Gedeputeerde Zaal wijst er nogmaals op dat de financiën van de recreatieschappen stabiel zijn. Sommige 
schappen ondervonden wat negatieve effecten van corona, maar die konden door de reserves worden 
opgevangen. Bij sommige schappen raken de reserves redelijk uitgeput, zoals bij Spaarnwoude. Voor nu is 
er geen extra participantenbijdrage nodig. 
Er zijn inderdaad wat kostenstijgingen, op het gebied van overhead en extra beheer, in verband met het 
extra aantal bezoekers door corona.
Bij het college zijn geen signalen terechtgekomen dat ondernemers belemmeringen ondervinden in het 
ontwikkelingsmogelijkheden als gevolg van het aanwijzen van BPL. Bij de schappen kunnen mensen 
inspreken, dus als die signalen er daadwerkelijk zijn, dan had het college die gehoord of zal het college 
deze horen. Men kan een zienswijze indienen bij de Omgevingsverordening.
Zonder festivals kunnen recreatieschappen ook een positief saldo hebben. Dit is wel afhankelijk van het 
schap, want bij Spaarnwoude is dat anders. Festivals zijn er niet alleen om geld te generen voor de 
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recreatieschappen. Bij inwoners is behoefte aan festivals. Het college wil dat faciliteren, mits dat kan binnen 
de grenzen, zoals die bijvoorbeeld op het gebied van natuur gelden. Volgens het college is dat nog steeds 
in balans. Het issue met vergunningen is inmiddels opgelost. In de toekomst zal dat niet meer op die 
manier gebeuren. De stijging van overlast kost extra geld.
Bij de RES’en wordt gekeken naar duurzaamheid. De opwekking van duurzame energie wordt zoveel 
mogelijk in balans gebracht met de recreatie activiteiten. Het voorbeeld van zonnepanelen boven 
parkeerplaatsen wordt onderzocht door de recreatieschappen. Mogelijk zijn er plekken waar een 
windturbine of zonne-energie mogelijk zijn. Het doel van recreatie en het beschermen van het hoofddoel 
van de recreatieschappen staat daarbij voorop. De bestuurders van de schappen hebben aangegeven ook 
een bijdrage te willen doen aan de energietransitie. Het kan ook nog extra inkomsten opleveren voor een 
schap. Daardoor zal geen extra ruimte voor recreatie verloren gaan.

De voorzitter constateert dat er geen behoefte is aan een tweede termijn.
De voordracht kan als hamerstuk worden doorgeleid naar Provinciale Staten op 28 juni. 

Mevrouw De Groot (SP) wil er nog over nadenken. Een stuk kan alsnog onthamerd worden.


